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Împreună vom fi mai puternici                         
 

 
REVISTA PRESEI 

 
 

• Guvernul a aprobat obligația plății de către angajator a CAS și CASS în cazul contractelor part-time 

Executivul a aprobat, joi, unele măsuri pentru asigurarea plății de către angajator a contribuției pentru pensii și 
sănătate la nivelul salariului minim brut pe țară garantat în plată, pentru toți salariații, inclusiv pentru persoanele 
care au încheiate contracte de muncă cu timp parțial și pentru cei cu plata în acord. 

Potrivit unui comunicat al Guvernului, excepție fac salariații elevi, studenți, persoane cu dizabilități, pensionari și 
cei care cumulează venituri de cel puțin nivelul salariului minim brut pe țară garantat în plată. 

Sursa citată precizează categoriile de salariați cu contract part-time sau cu plata în acord în cazul cărora se aplică 
excepția de la plată a CAS și CASS: elevi sau studenți cu vârsta până în 26 de ani; ucenici în vârstă de până la 18 
ani; persoane cu dizabilități care, prin lege, au posibilitatea să lucreze mai puțin de opt ore pe zi; pensionari 
pentru limită de vârstă în sistemul publice de pensii, cu excepția celor care beneficiază de pensii de serviciu în 
baza unor legi/statute speciale, precum și a celor care cumulează pensia pentru limită de vârstă cu cea din 
sistemele de pensii neintegrate sistemului public de pensii; persoanele care cumulează venituri de cel puțin 
nivelul salariului minim brut pe țară garantat în plată din mai multe contracte individuale de muncă. 

Noile reglementări urmează să intre în vigoare la 1 august și să se aplice începând cu veniturile aferente lunii 
august 2017. 

"Social, măsura are rolul să protejeze aceste categorii de salariați asigurându-le dreptul la pensie și la servicii 
medicale în sistemul public. Din punct de vedere economic, noile prevederi au scopul să limiteze situațiile în care 
contractele de muncă cu timp parțial sunt încheiate pentru evitarea impozitării potrivit regulilor prevăzute pentru 
contractele individuale de muncă cu timp normal de lucru și, implicit, să elimine inechitățile față de angajatorii 
care încheie contracte individuale de muncă cu timp normal și asigură salariul minim brut pe țară propriilor 
salariaților", precizează sursa citată. 

Conform comunicatului, noile reglementări au fost stabilite în condițiile în care, potrivit datelor statistice și 
studiilor efectuate în acest sens, "există circa 1,1-1,2 milioane de contracte de muncă cu timp parțial (...), 370.000 
salariați activi au un singur contract de muncă cu timp parțial" și "aproximativ 710.000 asigurați cu contracte de 
muncă cu timp parțial au un venit mediu brut de 903 lei/lunar (decembrie 2016)". 

"O astfel de practică generează, de asemenea, inechități față de angajatorii care încheie contracte individuale de 
muncă cu timp normal și asigură salariul minim brut pe țară propriilor salariați. Problematica este cu atât mai 
importantă cu cât în ultimii doi ani cu creștere economică ridicată, numărul locurilor de muncă cu timp parțial a 
crescut mai repede decât cele cu timp complet, respectiv cu 3,7% în medie pe an față de 2,1% în medie", potrivit 
aceleiași surse. 

Totodată, Guvernul subliniază că practica subsalarizării forței de muncă iese în evidență și prin faptul că în medie 
în fiecare lună circa 55.000 salariați sunt fără venituri declarate la Casa de Pensii, deci fără contribuții care să se 
regăsească în pensiile viitoare. 
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(Sursa: Agerpres) 
 
• Guvern: Funcțiile din administrația centrală - auditate până la sfârșitul anului 

Toate posturile din administrația publică centrală vor fi auditate până la sfârșitul acestui an de un comitet 
interministerial, până atunci urmând să fie suspendată ocuparea prin concurs sau examen a posturilor vacante 
sau temporar vacante, potrivit unei ordonanțe adoptată joi de Guvern. 

"Rolul acestui comitet interministerial este să analizeze cum sunt organizate instituțiile și funcțiile din autoritățile 
și instituțiile publice din administrația publică centrală și să propună măsuri pentru eficientizarea 
managementului în resursele umane. Analiza va viza ministerele, instituții centrale subordonate Guvernului sau 
ministerelor, inclusiv servicii publice deconcentrate ale acestora și instituțiile prefectului", precizează un 
comunicat al Executivului transmis AGERPRES. 

Comitetul interministerial va elabora un raport cu recomandări referitoare la organizarea instituțională și a 
resurselor umane din administrația publică centrală, care va fi prezentat Guvernului. 

Acest comitet interministerial va fi coordonat de prim-ministru și din el vor face parte secretarul general al 
Guvernului, reprezentanți ai Ministerelor Finanțelor, Muncii și Justiției Sociale, Dezvoltării Regionale, 
Administrației Publice și Fondurilor Europene și ai Agenției Naționale a Funcționarilor Publici. 

Guvernul mai precizează că, pentru realizarea acestui proces de analiză și pentru pregătirea aplicării măsurilor de 
reformă, de la intrarea în vigoare a ordonanței de urgență până la 31 decembrie 2017, va fi suspendată ocuparea 
prin concurs sau examen a posturilor vacante sau temporar vacante, inclusiv procedurile demarate în vederea 
ocupării posturilor vacante din autoritățile și instituțiile publice. 

Această prevedere nu se aplică unităților sanitare publice și instituțiilor din învățământul de stat. 

De asemenea, Guvernul va putea aproba, prin memorandum, organizarea de concursuri sau examene pentru 
ocuparea posturilor, cu justificarea necesității și cu încadrarea în cheltuielile de personal aprobate cu această 
destinație în buget. 

Executivul precizează că "acest audit al personalului din administrația centrală este unul dintre pilonii Planului de 
raționalizare a cheltuielilor publice". 

(Sursa: Agerpres) 
 
• Guvern: A fost finalizat dosarul de candidatură pentru relocarea la București a Agenției Europene pentru Medicamente 

Guvernul a finalizat dosarul de candidatură pentru relocarea de la Londra la București a Agenției Europene pentru 
Medicamente (EMA), în contextul retragerii Regatului Unit al Marii Britanii și al Irlandei de Nord din Uniunea 
Europeană, potrivit unui memorandum adoptat în ședința de joi. 

"Relocarea la București a Agenției Europene pentru Medicamente reprezintă o oportunitate importantă pe care 
România ar putea să o valorifice. Atragerea unui sediu de agenție a Uniunii Europene ar contribui la creșterea 
rolului și vizibilității României ca stat membru. Avem o propunere viabilă, iar România deține o expertiză 
substanțială în sectorul medical. Vreau să evidențiez efortul susținut depus de către toți colegii care au lucrat pe 
acest dosar', a declarat premierul Mihai Tudose, conform unui comunicat transmis AGERPRES. 
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Ministrul Sănătății, Florian Bodog, ministrul delegat pentru Afaceri Europene, Victor Negrescu, și președintele 
Agenției Naționale a Medicamentului și Dispozitivelor Medicale, Nicolae Fotin, vor efectua luni o vizită la sediul 
Agenției Europene pentru Medicamente de la Londra. 

Candidatura României a fost pregătită de un grup de lucru interinstituțional, din care fac parte Secretariatul 
General al Guvernului, Ministerul Sănătății, Agenția Națională a Medicamentului și Dispozitivelor Medicale, 
Ministerul Finanțelor Publice, Ministerul Afacerilor Externe, ministrul delegat pentru Afaceri Europene, 
menționează Executivul. 

Agenția Europeană pentru Medicamente, cu sediul la Londra în acest moment, este un organism descentralizat al 
Uniunii Europene, care are ca principală responsabilitate protecția și promovarea sănătății publice, prin 
intermediul evaluării și supravegherii medicamentelor destinate uzului uman. 

Comisia Europeană va examina proiectele și va trimite propria evaluare Secretariatului General al Consiliului până 
la 15 septembrie 2017, urmând ca hotărârea finală să fie luată în marja Consiliului Afaceri Generale din noiembrie 
2017. 

(Sursa: Agerpres) 
 
• Producătorii români de medicamente transmit un avertisment dur Guvernului 
Producătorii români de medicamente transmit un avertisment dur Guvernului. Dacă nu se iau măsuri, toate 
fabricile româneşti riscă să fie puse la pământ. Asta pentru că taxa de clawback, care este un impozit mascat pe 
cifra de afaceri, s-a dublat în ultimii doi ani. 

„Această dublare în mai puţin de doi ani a impozitului pe cifra de afaceri, în condiţiile în care vânzările 
medicamentelor care fac obiectul acestui impozit au scăzut cu circa 10%, a făcut deja sau face ca medicamentele 
produse în România să fie sau să devină nerentabile”, spune Dragoș Damian, Director Executiv PRIMER. 

Cele peste 1.500 de medicamente fabricate în ţară costă în marea lor majoritate mai puţin de 25 de lei în farmacie 
sau în spital. 

(Sursa: Antena 3) 

 

• Guvernul a aprobat un proiect de lege care introduce pârghii de finanțare dedicate sprijinirii românilor de pretutindeni 

Guvernul a aprobat un proiect de lege prin care propune modificarea cadrului legislativ privind procedura de 
acordare a finanțărilor nerambursabile din bugetul Ministerului pentru Românii de Pretutindeni pentru 
programele, proiectele sau acțiunile privind sprijinirea activității românilor de pretutindeni și a organizațiilor 
reprezentative ale acestora. 

Potrivit unui comunicat al Executivului, se propune actualizarea Legii 321/2006, în sensul adaptării acesteia la 
contextul actual al realităților cu care se confruntă românii în afara granițelor țării, pentru a îmbunătăți și 
flexibiliza sistemul de finanțare a acțiunilor, proiectelor și programelor dedicate sprijinirii românilor de 
pretutindeni. 
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Astfel, între modificările propuse prin proiectul de lege se numără și cea privind introducerea posibilității de 
finanțare a unor proiecte care vizează menținerea legăturii românilor din străinătate cu țara, suplimentar față de 
tematicile finanțate până în prezent, circumscrise identității culturale, etnice, lingvistice și religioase, dreptului la 
liberă întrunire și asociere. 

Totodată, în textul inițiativei se prevede completarea definiției beneficiarilor de finanțări nerambursabile, 
conform necesităților rezultate din practica de până în prezent. 

"Astfel, pot beneficia de finanțări nerambursabile asociațiile, fundațiile, unitățile de cult, alte categorii de 
organizații neguvernamentale ale românilor de pretutindeni și organizațiile internaționale și alte persoane fizice 
autorizate sau juridice de drept public sau privat din România sau din străinătate", se arată în comunicat. 

De asemenea, în proiect se menționează posibilitatea stabilirii de priorități geografice și tematice multianuale 
pentru acordarea de finanțări nerambursabile în sprijinul românilor de pretutindeni, prin Strategia națională 
pentru românii de pretutindeni. 

În comunicat se arată că proiectul de act normativ stabilește trei tipuri de acordare de finanțare, și anume: pentru 
proiecte cu implementare directă, ce vizează acțiunile proprii întreprinse de către Ministerul pentru Românii de 
Pretutindeni, pentru proiecte cu implementare indirectă, derulate de către beneficiarii de finanțări, precum și prin 
acordarea de granturi. 

(Sursa: Agerpres) 
 
• Premierul a decis numirea a patru vicepreședinți la ANAF 

Premierul Mihai Tudose a decis numirea a patru vicepreședinți, cu rang de subsecretar de stat, la nivelul Agenției 
Naționale de Administrare Fiscală, unul dintre cei desemnați fiind fostul șef al ANAF Bogdan-Nicolae Stan. 

Astfel, prin decizii ale prim-ministrului publicate joi în Monitorul Oficial, au fost numiți în funcția de vicepreședinte 
al ANAF: Daniel Mihail Tudor, coordonator al Direcției generale antifraudă fiscală, Daniel Florin Anghel, Bogdan 
Nicolae-Stan și Nicolae Pietrăreanu. 

Pentru numirea la ANAF, în cazul lui Daniel Mihail Tudor s-a dispus printr-o altă decizie a premierului încetarea 
activității din funcția de secretar general adjunct la Ministerul pentru Mediu de Afaceri, Comerț și Antreprenoriat. 

De asemenea, prim-ministrul a stabilit eliberarea din funcție a doi vicepreședinți ai ANAF: Marin-Marius Florea, 
coordonator al Direcției generale antifraudă fiscală, și Sorin Cristian Giuvelea. 

(Sursa: Agerpres) 
 
• Ape TULBURI în Guvern: premierul Mihai Tudose este CONTRAZIS de ministrul Educației 

Premierul Mihai Tudose și miniștrii săi încep să vorbească limbi diferite, chiar în interiorul Guvernului. După ce 
Mihai Tudose a anunțat înghețarea angajărilor la stat, ministrul Educației, Liviu Pop, susține că în Educație și 
Sănătate nu se va aplica această regulă pentru că vor veni cu un memorandum intern. 
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„Înghețarea angajărilor la stat nu vizează nici Educația, nici Sănătatea. Prin memorandum intern, și în Educație, și 
în Sănătate, și în orice alt serviciu, în orice altă instituție se pot face angajări, doar că este un comitet 
interministerial care decide lucrul acesta. (...) Sunt controlate, dacă putem spune așa (angajările - n.r.). (...) Și noi 
vom veni cu un memorandum pentru că vor fi profesori care pleacă în timpul anului școlar, se pensionează”, a 
declarat Liviu Pop. 

Întrebat dacă există un deficit de personal în sistemul de Educație, Liviu Pop a răspuns că da. 

„Avem profesori necalificați în sistemul de învățământ, unul dintre obiectivele Guvernului este acela de a nu mai 
avea profesori necalificați la clasă. (...) Avem 280 de mii profesori efectiv, 330 de mii angajați. (...) Nici în Educație, 
nici în Sănătate, nici într-un alt domeniu unde se justifică crearea unor posturi, nu vor fi înghețate angajările. Va fi 
un memorandum în Guvern, aprobare specială pe zona respectivă, explicat de ce se face chestiunea aceasta (...). 
În fața clasei trebuie să ai profesor, la capul pacientului trebuie să ai medic”, a spus Liviu Pop. 

Toate posturile din administrația publică centrală vor fi auditate până la sfârșitul acestui an de un comitet 
interministerial, până atunci urmând să fie suspendată ocuparea prin concurs sau examen a posturilor vacante 
sau temporar vacante, potrivit unei ordonanțe adoptată joi de Guvern. 

„Rolul acestui comitet interministerial este să analizeze cum sunt organizate instituțiile și funcțiile din autoritățile 
și instituțiile publice din administrația publică centrală și să propună măsuri pentru eficientizarea 
managementului în resursele umane. Analiza va viza ministerele, instituții centrale subordonate Guvernului sau 
ministerelor, inclusiv servicii publice deconcentrate ale acestora și instituțiile prefectului”, precizează un 
comunicat al Executivului. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• NEBUNIE cu Legea Pensiilor: anunțul lui Dragnea completează punctul 89 

Legea pensiilor a fost unul dintre punctele modificate total sau parțial, indiferent de cine a fost la guvernare. 
Liderul PSD, Liviu Dragnea a anunțat că până la 1 octombrie se va modifica din nou această lege, ceea ce va 
însemna modificarea cu numărul 89 în ultimii 27 de ani. 

”În ultimii 17 ani, adică din anul 2000 încoace, Legea Pensiilor a suferit 88 de modificări! Din 2000 până în 2010, 
actul legislativ a avut parte de 65 de modificări, iar din 2010 până în prezent încă 23! În total: 88 de modificări! 

Ultima Legea a pensiilor, votată cu cântec și adoptată după numărarea defectuoasă a Robertei Anastase, este 
de doar 7 ani! Și a fost cârpită prin Ordonanțe și alte acte legislative de 23 de ori!”, contabilizează Ionela Năstase, 
pe blogul personal. 

Liviu Dragnea a anunțat că deja se lucrează la Ministerul Muncii la o nouă Lege a Pensiilor. 
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“Am vorbit, în perioada în care se discuta despre Legea Salarizării că, după ce vom finaliza această lege, vom 
începe discuţiile, dezbaterile, despre o nouă Lege a Pensiilor. Ministrul Muncii se pregăteşte şi o să stabilească 
când, cum, cu cine se întâlneşte şi cum elaborează acest proiect de lege”, declară Liviu Dragnea. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Premierul Mihai Tudose, AVERTISMENT pentru inspectorii ANAF, după ce le-a demis șeful 

Premierul Mihai Tudose lansează un avertisment pentru inspectorii ANAF, la scurt timp după ce l-a demis din 
funcție pe șeful acestei instituții, Bogdan Stan. Tudose susține că nu-i plac ”eroii”, care se trezesc peste noapte să 
dea amenzi nejustificate, doar pentru a crește colectările. 

„Atât timp cât aceste armate de oameni vor acţiona cu bună credinţă şi pentru interesul cetăţeanului sunt perfect 
de acord nu-mi plac acei eroi de peste noapte care se trezesc foarte brusc că ei sunt salvatorii naţiei şi taie în 
carne vie unde nu e cazul neaplicand nici măcar legislaţia în vigoare pe legea prevenţiei. Unde sunt cazuri 
flagrante, evident, că măsuri drastice se impun”. 

Ce au găsit inspectorii CJPC Constanţa: carne expirată de jumătate de an sau ţinută la peste 23 de grade Celsius, 
mucuri de ţigară aruncate pe jos şi ustensile de bucătărie murdare, gândaci în frigidere şi peste tot în bucătăria 
unui fast-food situat în centrul istoric al Constanţei, informează Digi 24. 

Amenzi date de ANPC: 

în mai 2017 – 857.000 de lei 

în mai 2016 – 130.000 de lei 

iunie 2017 - 630.000 de lei 

iunie 2016 - 68.000 de lei 

mai-iunie - 1,5 milioane de lei 

Responsabilul de aceste controale - şeful de la Protecţia Consumatorului Constanţa - spune că e gata să dea 
explicaţii în faţa prim-ministrului. Precizează însă din start că lucrurile pe care le-au descoperit subalternii săi pe 
litoralul românesc sunt "de noaptea minţii". 

(Sursa: Digi 24) 

 
• Guvernul a desfiinţat Departamentul Centenar 
Ministerul Culturii şi Identităţii Naţionale (MCIN) va prelua activităţile şi structurile Departamentului Centenar, 
potrivit unei ordonanţe adoptate de Guvern în şedinţa de astăzi, scrie adevarul.ro. 
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Departamentul Centenar, structură fără personalitate juridică în cadrul aparatului de lucru al Guvernului şi în 
subordinea prim-ministrului, se va desfiinţa, iar MCIN va prelua numărul de posturi şi personalul 
Departamentului. Personalul îşi va păstra drepturile salariale avute la data intrării în vigoare a acestei ordonanţe. 

(Sirsa: Adevarul) 

• Premierul Tudose - discuții cu reprezentanții Dacia Renault: Avem tot interesul ca autostrada Pitești-Sibiu să se 
concretizeze rapid 

Premierul Mihai Tudose a discutat, joi, cu reprezentanții Dacia Renault (Groupe Renault România) despre 
dezvoltarea investițiilor în industria auto, menționând cu acest prilej măsurile pe care Guvernul le are în vedere, 
printre care finalizarea autostrăzii Pitești-Sibiu. 

Șeful Executivului a subliniat, la întâlnirea care a avut loc la Palatul Victoria, potențialul României de a atrage 
investiții străine și a prezentat câteva dintre măsurile pe care Guvernul le-a luat sau le are în vedere privind 
infrastructura rutieră și care sunt necesare, în primul rând, pentru România, nu doar pentru investitori. Un 
exemplu menționat în acest sens de Tudose a fost finalizarea autostrăzii Pitești-Sibiu, menționează un comunicat 
transmis AGERPRES de Guvern. 

"Avem tot interesul ca această autostradă să se concretizeze cât mai repede și am deblocat deja niște lucruri", a 
declarat prim-ministrul Mihai Tudose, conform sursei citate. El a amintit că documentația pentru două dintre 
secțiunile autostrăzii a fost înregistrată în sistemul electronic de achiziții publice (SEAP). 

Alte subiecte abordate au fost legate de stimularea înnoirii parcului de vehicule înscrise în circulație și a 
activităților de excelență, cercetare și inovare în industria auto, în condițiile în care Renault România are toate 
diviziile de business specifice industriei automotive, precizează Guvernul. 

România este o țară foarte importantă pentru Renault, iar Dacia este o marcă foarte importantă pentru Grupul 
Renault România și vrem ca povestea de succes și colaborarea noastră să continue, a declarat, la rândul său, Yves 
Caracatzanis, președinte director general al grupului, citat în comunicat. 

Din 1999 până în prezent, Renault a investit în România 2,5 mld. de euro și a creat circa 16.700 locuri de muncă, 
precizează sursa citată. 

(Sursa: Agerpres) 
 

• Premierul Tudose, în vizită oficială în Republica Moldova 

Mihai Tudose face, vineri, o vizită oficială în Moldova, unde va avea convorbiri cu primul-ministru Pavel Filip şi 
preşedintele Parlamentului, Andrian Candu. În programul oficial al vizitei premierului nu este trecută o 
întrevedere cu preşedintele Igor Dodon, notează News.ro. 

Este a doua destinație externă a premierului Tudose, de la învestire, după ce săptămâna trecută a fost la 
Bruxelles. 
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Vizita intervine într-un context tensionat la Chișinău, unde de câteva zile suntproteste față de schimbarea 
sistemului electoral și introducerea unui sistem de vot mixt. Legea - care i-ar avantaja pe socialiști (partidul cu cei 
mai mulți deputați) - a fost votată în lectură definitivă joi de Parlament și promulgată imediat de președintele 
Dodon. 

Mihai Tudose și Pavel Filip se vor întâlni la ora 10:00, la sediul Guvernului din Chişinău, pentru discuţii tête-à-tête, 
urmate de convorbiri în plenul celor două delegaţii guvernamentale. La ora 11:25, Mihai Tudose şi Pavel Filip vor 
susţine o conferinţă de presă comună, apoi Tudose va participa la ceremonia de donare a 96 de microbuze 
şcolare acordate de Guvernul României autorităţilor din Republica Moldova. 

Tudose nu are programată o întrevedere cu preşedintele pro-rus al Moldovei, Igor Dodon. 

Întâlnirea dintre premierii celor două ţări a fost convenită imediat după ce Mihai Tudose a devenit prim-
ministru. Premierul Republicii Moldova, Pavel Filip, a purtat o primă discuţie telefonică cu noul prim-ministru de 
la Bucureşti pe 30 iunie, iar cei doi oficiali au stabilit să aibă o întrevedere „în timpul apropiat”, dupp cum relata 
Deschide.md. 

Premierul moldovean l-a felicitat pe Mihai Tudose cu prilejul învestirii şi a ţinut să-i ureze succes. "Sunt sigur că şi 
pe viitor vom menţine un dialog activ şi ne vom bucura de tot suportul României şi al dvs. personal în realizarea 
priorităţilor agendei bilaterale şi a obiectivelor majore de modernizare şi integrare europeană a Republicii 
Moldova”, se arăta într-un mesaj semnat de premierul de la Chişinău. 

Pavel Filip a apreciat ritmul ascendent al relaţiilor moldo-române şi intensificarea colaborării bilaterale după 
instituirea Parteneriatului Strategic pentru Integrarea Europeană a R. Moldova. 

În ziua de dinaintea vizitei la Chişinău, premierul Mihai Tudose a discutat la telefon cu preşedintele Consiliului 
European, Donald Tusk, despre Republica Moldova şi i-a transmis liderului european că România îşi continuă 
rolul de cel mai implicat stat membru în atragerea Moldovei pe calea europeană. 

”România continuă programele de asistenţă cu Republica Moldova. Sprijinim traseul proeuropean al Moldovei şi 
România îşi continuă rolul european şi pe cel de cel mai implicat stat membru în atragerea Moldovei pe calea 
europeană”, au afirmat, pentru News.ro, surse guvernamentale. 

(Sursa: news.ro) 

 

• Florian Bodog participă la reuniunea miniștrilor Sănătății din statele membre UE 

Ministrul Florian Bodog participă, joi și vineri, la Tallin, la reuniunea miniștrilor Sănătății din statele membre ale 
Uniunii Europene, a informat MS, printr-un comunicat de presă. 

La reuniune participă și comisarul european pentru Sănătate și Siguranță Alimentară, Vytenis Andriukaitis. 

Potrivit MS, pe agenda lucrărilor se află, printre altele, inovația digitală în asistență medicală (eHealth) și strategia 
europeană pentru combaterea alcoolismului. 
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La eveniment, care are loc sub egida președinției estoniene a Consiliului UE, mai participă experți ai Organizației 
Mondiale a Sănătății, precum și reprezentanți ai mediului academic. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 
• București: Tichet unic pentru transportul cu metroul, cu autobuzele RATB și cu trenul pe rutele din Ilfov 

Să foloseşti acelaşi card pentru a călători cu metroul, cu autobuzele RATB şi chiar cu trenul pe ruta Bucureşti Ilfov. 
E ceva ce bucureştenii îşi doresc de multă vreme, iar acum există un proiect în acest sens. Anunţul a venit chiar 
astăzi, când primarul general şi primarii din judeţul Ilfov au semnat un parteneriat prin care transportul public din 
Capitală se va extinde către aceste zone. Rămâne de văzut când şi cum se va întâmpla acest lucru. 

“Acest bilet unic, practic, va putea să se adreseze atât companiilor de stat, mă refer aici la RATB, Metrorex, CFR, 
dar şi societăţilor care au fost create de către UAT-uri, precum şi firmelor private", a indicat Gabriela Firea.  
 
Primarul Capitalei nu a dat alte detalii despre tichetul unic de transport.  
 
Nu ştim deocamdată cum va fi implementat practic acest proiect.  
 
Un tichet unic i-ar scuti de multe bătăi de cap pe bucureşteni.  
 
Anunţul legat de tichetul unic a venit cu ocazia semnării unui parteneriat între Primăria Capitalei şi primarii din 
judeţul Ilfov. Documentul urmăreşte rezolvarea problemelor care ţin de transportul în comun între Bucureşti şi 
localităţile din apropierea Capitalei.  
 
Microbuzele şi autobuzele care fac legătura între localităţile din Ilfov şi Capitală sunt un coşmar pentru navetişti. 
TVR v-a arătat recent în ce condiţii sunt nevoiţi să circule aceşti oameni.  
 
Pentru a rezolva această problemă, Gabriela Firea a anunţat că primăria a început achiziţionarea a 400 de 
autobuze noi. 
(Sursa:stiri.tvr.ro) 
 
• CCR explică, într-o motivare, obligaţiile stabilite de CEDO pentru România în domeniul penitenciarelor 

Obligaţiile stabilite de Curtea Europeană a Drepturilor Omului (CEDO) reprezintă standarde minimale de protecţie 
în legătură cu condiţiile de detenţie, pe care statele sunt obligate să le transpună în măsurile legislative sau 
administrative interne, potrivit motivării deciziei prin care Curtea Constituţională a României (CCR) a respins 
obiecţia de neconstituţionalitate cu privire la proiectul de modificare a Legii executării pedepselor. 

"Examinând sesizarea de neconstituţionalitate, Curtea ia act de contextul juridic şi social în care legiuitorul îşi 
manifestă intervenţia modificatoare a legii privind executarea pedepselor şi măsurilor privative de libertate. 
Premisa legiferării o constituie jurisprudenţa CEDO, prin care instanţa europeană a constatat încălcări ale art.3 din 
Convenţie, care interzice în termeni categorici tortura sau tratamentele şi pedepsele inumane sau degradante, 
indiferent de comportamentul victimei, în legătură cu condiţiile de detenţie care au existat de-a lungul anilor în 
penitenciarele din România, mai ales supraaglomerarea, igiena necorespunzătoare şi lipsa asistenţei medicale 
corespunzătoare", se arată în motivare, scrie agerpres.ro. 
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CCR a observat, totodată, că nu există diferenţe majore de conţinut între formele legii adoptate de Senat şi de 
Camera Deputaţilor, care "se circumscriu complementar obiectului de reglementare a legii iniţiate de Guvern". 

"Curtea constată că dispoziţiile legale criticate nu încalcă art. 61 alin. (2) din Constituţie; din contră, modul în care 
a fost adoptată legea criticată constituie o aplicare a principiului bicameralismului, caracterizat printr-o strânsă 
conlucrare şi colaborare între cele două Camere ale Parlamentului", se precizează în motivare. 

Pe 6 iulie, CCR a luat în dezbatere obiecţia de neconstituţionalitate a dispoziţiilor Legii pentru modificarea şi 
completarea Legii nr. 254/2013 privind executarea pedepselor şi măsurilor privative de libertate dispuse de 
organele judiciare în cursul procesului penal, obiecţie formulată de 51 de deputaţi aparţinând grupurilor 
parlamentare ale PNL şi USR. 

În urma deliberărilor, Curtea Constituţională, cu majoritate de voturi, a respins ca neîntemeiată obiecţia de 
neconstituţionalitate şi a constatat că Legea nr.254/2013 privind executarea pedepselor şi măsurilor privative de 
libertate dispuse de organele judiciare în cursul procesului penal este constituţională în raport de criticile 
formulate. 

Pe 14 iulie, preşedintele Klaus Iohannis a semnat decretul privind promulgarea Legii pentru modificarea şi 
completarea Legii 254/2013 privind executarea pedepselor şi a măsurilor privative de libertate dispuse de 
organele judiciare în cursul procesului penal. 

Legea prevede că "la calcularea pedepsei executate efectiv se are în vedere, indiferent de regimul de executare a 
pedepsei, ca măsură compensatorie şi executarea pedepsei în condiţii necorespunzătoare, caz în care, pentru 
fiecare perioadă de 30 de zile executate în condiţii necorespunzătoare, chiar dacă acestea nu sunt consecutive, se 
consideră executate, suplimentar, 6 zile din pedeapsa aplicată". În forma propusă de Guvern se prevedea 
reducerea pedepsei cu 3 zile la fiecare 30 de zile executate în condiţii necorespunzătoare, însă legea a fost 
modificată de Parlament. 

Actul normativ mai prevede că "se consideră executare a pedepsei în condiţii necorespunzătoare cazarea în 
oricare din situaţiile următoare: cazarea într-un spaţiu mai mic sau egal cu 4 mp/deţinut, care se calculează, 
excluzând suprafaţa grupului sanitar şi a spaţiilor de depozitare a alimentelor, prin împărţirea suprafeţei totale a 
camerei de deţinere la numărul de persoane cazate în camera respectivă; lipsa accesului la activităţi în aer liber; 
lipsa accesului la lumina naturală sau aer suficient ori disponibilitatea de ventilaţie; lipsa temperaturii adecvate a 
camerei; lipsa posibilităţii de a folosi toaleta în privat şi de a se respecta normele sanitare de bază, precum şi a 
cerinţelor de igienă; existenţa infiltraţiilor, umezelii, mucegaiului în pereţii camerelor de detenţie". 

Legea mai stipulează că nu se consideră executare a pedepsei în condiţii necorespunzătoare ziua sau perioada în 
care persoana a fost internată în infirmerii din cadrul locurilor de detenţie, în spitale din reţeaua sanitară a 
Administraţiei Naţionale a Penitenciarelor, a MAI, a Ministerului Sănătăţii. 

De asemenea, dispoziţiile nu se aplică în cazul în care persoana a fost despăgubită pentru condiţii 
necorespunzătoare de detenţie, prin hotărâri definitive ale instanţelor naţionale sau ale Curţii Europene a 
Drepturilor Omului, pentru perioada pentru care s-au acordat despăgubiri şi a fost transferată sau mutată într-un 
spaţiu de detenţie având condiţii necorespunzătoare. 
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În plus se prevede că în două luni după publicarea legii în Monitorul Oficial se va face evaluarea tuturor 
penitenciarelor şi în patru luni se vor evalua deţinuţii şi condiţiile în care îşi execută pedepsele. 

Legea se va aplica pentru cei care au avut de ispăşit pedepse din 2012 până în prezent. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• Parlamentarii şi-au votat sume uriaşe pentru cazarea în Bucureşti. Cât pentru 8 garsoniere lunar 

„Parlamentar, primesc lunar 1500 de euro pentru cazare în Bucureşti, deşi sunt în vacanţă” - dacă vi se pare o 
glumă, vă spunem că e treabă cât de poate de serioasă. De la 1 iulie, suma alocată pentru cazarea senatorilor şi 
deputaţilor a crescut, iar aleşii îşi primesc banii de chirie deşi în iulie şi august nu vin la muncă. Şi-au votat singuri 
beneficiile, iar acum au suficienţi bani cât să-şi închirieze lunar şi opt garsoniere. 

Până la 1 iulie, parlamentarii au primit o indemnizaţie de 7.700 de lei, de la 1 iulie această indemnizaţie a crescut 
la peste 13.000 de lei. Implicit au crescut şi cheltuielile cu cazarea, primeau până la 1 iulie 4.600 de lei, acum 
primesc undeva la 6.500 de lei. Evident, creşte şi suma forfetară, dacă până la 1 iulie primeau aproximativ 10.000 
de lei, acum primesc senatorii şi deputaţii undeva la 20.000 de lei. 

Şi, deşi sunt în vacanţă şi nu mai stau în Bucureşti, parlamentarii primesc suma pentru cazare, în plus majorată cu 
2000 de lei pe lună. 

În lunile iulie şi august fiecare parlamentar va primi în plus pentru cazare 4000 de lei. Dacă este să facem un calcul 
simplu, o adunare, asta înseamnă o sumă de 1,7 milioane de lei, transformând-o în euro ne rezultă nu mai puţin 
de 370.000 de euro. 

O bună parte din aceşti bani ar putea intra direct în buzunarele aleşilor pentru că nimeni nu-i obligă să justifice 
sumele primite pentru cazare. Pot închiria o locuinţă la orice preţ şi cu restul banilor să facă ce doresc. Unii deja 
şi-au făcut planuri cu sumele primite în plus. 

Valentin Boboc, deputat PSD: „Îţi creează un confort în plus. Adică aş putea să îi spun gazdei, bun, mai punem 500 
de lei la chirie, dar asigură-mi şi mie aer condiţionat şi eu ştiu ce aş mai putea cere sau aş putea să plătesc o 
femeie să vină să îmi facă curăţenie să nu îmi mai chem nevasta la sfârşit de săptămână să îmi facă curăţenie." 

Adrian Prisnel, deputat USR: „Sunt colegi care stau la hotel si presupun că această sumă lor le-ar fi ok, având în 
vedere că ar fi o creştere de calitate de la o cameră de 200 de lei la o cameră de 300 lei pe noapte". 

Sunt şi parlamentari care cred că banii primiţi până acum erau mai mult decât suficienţi. 

Mihai Goţiu, senator USR: „Sper să se găsească o soluţie ca aceşti bani să se returneze în toamnă. 6.500 de lei pe 
lună este aberant pentru cazare." 

Practic cu cei aproape 1.500 de euro pe care îi vor încasa lunar, parlamentarii îşi pot închiria lejer şi o vilă luxoasă. 
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Vlad Vlăsceanu, analist imobiliar: „Dacă ne uităm şi spre zona centrală, vile cu 3,4 camere care pot fi închiriate la 
1.500 de euro, deci practic vorbim de o sumă foarte generoasă pentru o chirie de locuinţe când vorbim de 6.500 
de lei pe lună." 

Cei mai puţini pretenţioşi pot închiria cu aceşti bani, în cartierele mărginaşe ale Capitalei, opt garsoniere sau cinci 
apartamente cu trei camere. 

Liderii Coaliţiei au anunţat că din toamnă vor să plafoneze suma forfetară pentru cabinetele parlamentare şi cea 
pentru cazare la valoarea de dinainte de 1 iulie. 

(Sursa: Digi 24) 

 

• Miniștrii au, de azi, Cod de conduită. Ce nu au voie să facă 

Codul, aprobat prin memorandum în ședința de joi, își propune să stabilească „norme de conduită și etică pentru 
miniștri”, abaterile de la aceste reguli urmând să facă „obiectul analizei în cadrul Guvernului”. Una dintre obligații 
este aceea de a prezenta doar poziția oficială asumată de Executiv. 

„Obiectivul principal al Codului de conduită îl constituie asigurarea exercitării demnității publice de membru al 
Guvernului în condiții de integritate, imparțialitate și transparență, ca mijloc de promovare a unei bune 
guvernanțe, element important al democrației”, explică Executivul, printr-un comunicat de presă, adoptarea 
Codului. 

Potrivit documentului, membrii Guvernului au obligația să declare, „prin orice mijloc”, orice situație de natura 
celor care generează conflict de interese sau incompatibilitate. 

Miniștrii mai au obligația de a asigura, în condițiile legii, transparența administrativă. 

De asemenea, Codul de conduită le interzice membrilor Guvernului „să permită utilizarea numelui sau imaginii 
proprii în acțiuni publicitare pentru promovarea unei activități comerciale”. 

Iar atunci când sunt invitați la vreo dezbatere publică, „de orice natură”, miniștrii au obligația să prezinte poziția 
oficială asumată de Guvernul României. „În cazul în care nu există o poziție oficială a Guvernului, au obligația să 
facă cunoscut faptul că opinia exprimată nu reprezintă punctul de vedere oficial al Guvernului”, precizează 
Executivul. 

Sesizările în legătură cu încălcarea Codului de conduită de către membrii Guvernului se aduc la cunoștința Prim-
Ministrului, prin intermediul Secretariatului General al Guvernului. Premierul pune în discuția membrilor 
Cabinetului sesizarea și, „prin consens”, se va decide asupra celor mai bune căi de soluționare. 

Nu este clar însă din comunicatul Executivului dacă obligațiile și interdicțiile menționate se referă și la secretarii 
de stat și consilierii membrilor Guvernului. Săptămâna trecută, senatorul PSD Eugen Teodorovici a fost demis de 
premier din funcția de consilier onorific tocmai pentru că făcuse declarații critice la adresa Guvernului și vorbise 
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despre impozitarea veniturilor Bisericii. „Domnul Teodorovici a fost colaboratorul meu şi am crezut că putem 
colabora pe consultanţă, dacă doriţi, la ceea ce dumnealui se pricepe pe financiar-fiscal. Numai că domnia sa 
probabil că a înţeles greşit şi s-a transformat într-un purtător de cuvânt, iar eu înţeleg ca ideile pe care domnia sa 
le are să le aflu de la el, nu prin intermediul presei”, spunea Tudose atunci. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 

• MAI vrea să construiască noi centre de arest preventiv. Sindicatele nu sunt de acord 

Ministerul Afacerilor Interne vrea sa construiasca şase noi centre de arest preventiv. Nu există încă o estimare a 
costurilor, dar autorităţile spun ca prin noile investiţii se vor îmbunătăţi condiţiile în care stau deţinuţii. 
Sindicatele contestă planul şi spun că Guvernul ar trebui, mai întâi, să plătească orele suplimentare ale poliţiştilor. 

În România sunt 51 de centre în care ajung ajung persoanele arestate preventiv. 11 dintre ele sunt administrate 
de Poliţia Capitalei. 

„Într-o cameră de 12mp în mod normal stăteam șase, dar se întâmpla să stăm şi opt”, declara în 2015 fostul edil al 
Constanței, Radu Mazăre. 

„Apă caldă era doar dimineaţa şi noaptea, iar WC-ul era de tip turcesc, fără uşă, dotat însă cu un duş - pe care îl 
foloseam ca să tragem apa. Atunci când nu îl foloseam, puneam un pet ca să nu vină şobolanii”, povestea, tot în 
2015, și Elena Udrea, fost ministru al dezvoltării. 

În ultimii ani, doar câteva astfel de locuri au fost modernizate, în Iaşi, Cluj şi Bucureşti. 

Ministerul Afacerilor Interne îşi propune acum construirea de noi centre. Primul va fi în Capitală şi va putea 
primi peste 500 de arestaţi preventiv. 

Investiţii similare vor fi făcute în judeţele Brăila, Dolj, Argeş, Prahova şi Vaslui. 

Planurile ministerului nu sunt însă pe placul sindicaliştilor, care se plâng că au salarii mici şi că nu le sunt plătite 
orele suplimentare. „Sunt niște politiști care sunt obligați să execute sarcinile din acest regulament, neplătiți, se 
numește muncă la negru”, spune Cosmin Andreica, președintele sindicatului Europol. 

„Obiectul dezbaterii este ordinul ministrului MAI pentru aprobarea, organizarea și funcționarea centrelor, și nu 
drepturi salariale”, răspunde Claudiu Iaru, șeful centrelor de reținere. 

Sindicaliştii mai spun că poliţiştii au devenit asistenţii personali ai deţinuţilor celebri: se ocupă de documentele lor 
şi chiar le fac cumpărăturile. 
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Împreună vom fi mai puternici                         
 
„Cumpărăturile se fac de către personalul centrelor în urma solicitărilor persoanelor private de libertate. Conform 
legislaţiei, în interior nu funcţionează spaţii economice”, confirmă Claudiu Iaru, șeful Serviciului de Coordonare 
pentru Centrele de Reținere și Arestare Preventivă. 

Sindicaliştii din Poliţie propun ca toate centrele de arest preventiv să treacă în administratea Ministerului Justiţiei, 
cel care se ocupă de sistemul penitenciarelor. 

(Sursa: Digi 24) 
00:00 
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• Klaus Iohannis a trecut în rezervă doi generali: Unul e de la STS 

Preşedintele Klaus Iohannis a semnat, joi, decretul privind trecerea în rezervă a generalului de brigadă - cu o stea 
Adrian-Ludovic Mureşan din Serviciul de Telecomunicaţii Speciale, potrivit unui comunicat ale Administraţiei 
Prezidenţiale. 

Şeful statului l-a trecut în rezervă şi pe generalul de flotilă aeriană - cu o stea Cristinel-Reliu Ion din Ministerul 
Afacerilor Interne. 

Preşedintele Iohannis a semnat şi decretele de eliberare din funcţie a 12 magistraţi ca urmare a pensionării 
acestora. De asemenea, şeful statului l-a eliberat din funcţia de procuror la Parchetul de pe lângă Tribunalul Timiş 
pe Marius-Vasile Felecan ca urmare a demisiei. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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